
Zápis z jednání AS FI dne 18. 10. 2024

konaného hybridně

Přítomní členové zaměstnanecké komory senátu (7/8)

Vlastislav Dohnal, Michal Kozubek, Pavel Matula, Václav Matyáš, Jan Strejček, David Šafránek,
Petr Švenda

Přítomní členové studentské komory senátu (4/4)

Ondřej Hrdlička, Petr Hýbl, Jozef Sabo (online), Jakub Šárník

Omluveni Jiří Chmelík

Hosté

Jiří Barnat - děkan, Vojtěch Řehák, Simona Davidová, Radka Brolíková a další hosté.

Senát je usnášeníschopný: 11/12
Přítomní jednomyslně odhlasovali následující program:

Program:

1) schválení nových členů DK

2) schválení poplatků za studium v AJ

3) schválení jazykové mutace studijního programu Umělá inteligence a zpracování dat

4) Schválení nového člena Volební a mandátové komise

5) Různé

Podklady jsou dostupné zde:

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/pozvanka_pr
ogram.txt

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/pozvanka_program.txt
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/pozvanka_program.txt


Průběh jednání:

1) Schválení nových členů Disciplinární komise

K 11.9.2024 končí třetí období v Disciplinární komisi (DK) doc. Bühnové a doc. Obdržálkovi.
Děkan fakulty navrhuje, aby byli do DK schváleni následující akademičtí zástupci:
RNDr. Nikola Beneš, Ph.D. https://is.muni.cz/auth/osoba/nikola.benes a doc. RNDr. Radek
Ošlejšek, Ph.D. https://is.muni.cz/auth/osoba/oslejsek Oba kandidáti s nominací souhlasí.
Předpokládá se, že předsedou bude stávající člen Jan Byška.

Tajné hlasování v IS:
Hlasovalo 11 osob a oba kandidáti získali po 10 hlasech.

2) Schválení poplatků za studium v AJ

Podklad:
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/Navrh_na_zm
enu_poplatku_za_studium_v_anglickem_jazyce.pdf

Doc. Svoboda předložil návrh na navýšení poplatků za studium v AJ z 3000 EUR na 4 500 EUR /
rok s platností od září 2025. Cena dlouhodobě stagnuje a navýšením chceme zajistit, aby byli ke
studiu přijati studenti, kteří budou mít perspektivu úspěšného dokončení studia. Zároveň bychom
nabízeli stipendium ve výši 1 200 EUR velmi dobrým studentům. Ti by taktéž mohli žádat
i o stávající prospěchové stipendium. Nová cena včetně event. vratky formou stipendia je pro nás
výhodnější než stávající cena. Momentální studijní výsledky ukazují na to, že na stipendium by
dosáhl jen zlomek studentů.
Matyáš: Navrhuje vyšší cenový skok až na 6 000 EUR. V případě vratky formou stipendia
navrhuje dojednat s ostatními fakultami a RMU, aby se nedanila. Dále navrhuje zkomunikovat
novou cenu a nabídku stipendia s cílovými zeměmi dříve, než ji začneme nabízet.
Strejček: Navržená cena je srovnatelná s okolními univerzitami.
Dohnal: Jak se studenti dozví o možnosti stipendia?
Řehák: Informace o novém nastavení poplatků budeme propagovat na veletrzích.

Hlasování:
Usnesení: Senát AS FI souhlasí s navrženou změnou ceny za studium v AJ.
Pro: 11
Proti: 0
Zdržel se: 0

3) Schválení jazykové mutace studijního programu Umělá inteligence a zpracování dat

Podklady:
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/UIZD_A.zip

Doc. Řehák upřesnil, že se jedná jen o doschválení anglické mutace již akreditovaného programu
v ČJ. Nedochází k žádné změně.

https://is.muni.cz/auth/osoba/nikola.benes
https://is.muni.cz/auth/osoba/oslejsek
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/Navrh_na_zmenu_poplatku_za_studium_v_anglickem_jazyce.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/Navrh_na_zmenu_poplatku_za_studium_v_anglickem_jazyce.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_18_10_2024/UIZD_A.zip


Hlasování:
Usnesení: Senát AS FI souhlasí s předloženým návrhem.
Pro: 11
Proti: 0
Zdržel se: 0

4) Schválení nového člena Volební a mandátové komise

Doc. Šafránek informoval AS FI o průběhu nominace: SK AS měla navrhnout třetího člena do
komise. Byli tři studentští kandidáti, z nichž byl vybrán Šimon Jelok.
https://is.muni.cz/auth/osoba/simon.jelok

Tajné hlasování v IS:
Usnesení: Senát AS FI schvaluje navrženého člena VaMK.
Hlasovalo 11 osob a kandidát získal 11 hlasů.

5) Různé

● Režim zveřejňování zápisů AS FI: Předseda AS FI otevřel diskuzi, zda mají být zápisy z
jednání AS FI zpřístupněny komukoli z Internetu nebo jen akademické obci s přístupem
do IS. Otázka zní, co znamená v právním prostředí, že je zasedání “veřejné”. Dále je
potřeba zvážit, zda by měly být zveřejněny podklady, které mohou obsahovat osobní
údaje anebo dokumenty, které nakonec nebudou v dané podobě schváleny.

○ Hrdlička seznámil přítomné s vyjádřením Legislativní komise: Formulace “zápis se
zveřejní” může být chápáno i jen v IS. V rámci MU není jednotná praxe v rámci
jednotlivých fakult.

○ prof. Kozubek: v době Covidu byla i online jednání zpřístupněna komukoli z
Internetu. Podklady kromě osobních listů u akreditací by měly být veřejné, aby
bylo možné je prostudovat a připravit se tak na diskuzi.

○ doc. Dohnal: V minulosti se zveřejňovaly jak zápisy, tak podklady. Jsme veřejná
instituce a veřejnost by měla mít možnost nahlédnout i do vnitřního fungování.

○ Hrdlička: Nabízí se také možnost uspořádat neformální setkání členů senátu, na
kterém lze návrhy podkladů předjednat.

○ Matyáš: Zveřejnit zápis, ale ne podklady.
○ Předseda senátu doc. Pavel Matula: komunikace s RMU bude dále probíhat,

seznámí AS FI se svým rozhodnutím - je to jeho zodpovědnost. Nastaví zápis
veřejně komukoli z Internetu. Podklady budou dostupné pouze po přihlášení do IS.

● Na příští jednání je rezervován čas 01.11. a 29.11. ve 13 hod. Zda se jednání bude konat,
bude avizováno emailem.

Zapsala: Jana Baná

Odsouhlasil: Pavel Matula

https://is.muni.cz/auth/osoba/simon.jelok

